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 25. januar 2016 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgs-

mål til Naalakkersuisut: 
 

Spørgsmål: 

 

1. Er det rigtigt at man har flyttet ‘medicinbeholdningen’ hos dyrlægen i Qaqortoq 

til Ilulissat? 

a. Hvis det er tilfældet, anser Naalakkersuisoq det så for naturligt at Syd-

grønland som har over 20.000 dyr til erhverv ikke har tilstrækkeligt med 

medicin til dyr? 

 

2. Har Naalakkersuisut planer for at Sydgrønland får et for forholdene mere tids-

varende ‘depot’ for medicin til dyr? 

a. Hvis det ikke er tilfældet, hvad er så grunden til dette? 

 

3. Har Naalakkersuisut kendskab til, om der er store problemer med rabies, og 

har de tænkt sig at handle på det? 
(Medlem af Inatsisartut Múte B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

I Sydgrønland hvor der er mange dyr var der her i efteråret og nu til vinter store problemer 

med ræve som har rabies, og dette skaber stor utryghed hos fåreholderne. Ræve med rabies 

har forårsaget at flere dyr er døde. Et af problemerne består i, at der ikke findes tilstrækkeligt 

med vaccine mod rabies i landbrugsområderne. For ‘medicinbeholdningen’ i Sydgrønland er 

blevet flyttet til Ilulissat, og man kan derfor ikke straks handle, hvis der bliver et behov for 

medicinen.  

 

 


